
Vänsterpartisters interna nyhetsbrev i Västra Götaland 

Nu har vi snart styrt regionen i ett helt år och vi kan börja se effekterna. I vår feministiska 

regionledning prioriterar vi de särskilt utsatta grupperna igenom krisen vi står mitt i, och har trots en 

underfinansierad budget kunnat göra tillskott där det inte är möjligt att vänta. Till exempelvis öppnar 

vi nu en mottagning för personer utsatta för sexuellt våld, den första i regionen, unik i landet, och vi 

har skjutit till extra till Barn- och ungdomspsykiatrin och även barn- och ungdomsmedicin. I våras 

höjde vi ju lönerna för de medarbetare med lägst inkomst, och ser över hur vi kan stärka 

kompetensförsörjningen både inom sjukvården och kollektivtrafiken. Hälso- och sjukvården har på 

vår begäran gjort en kartläggning av omotiverade könsskillnader i vården och det finns också en 

sprillans ny feministisk analys av kulturen i vår region, som Kulturnämnden tagit fram, som vi ser 

fram emot att arbeta vidare med för en tydlig utveckling av vår rödgröna politik.   

Läs om kartläggning av omotiverade könsskillnader i vården här: Kartläggning-av-omotiverade-

könsskillnader-i-hälso-och-sjukvård-gällande-förskrivning-av-läkemedel.pdf (vansterpartiet.se)  

Läs feministisk analys av kulturen här: Kulturvanor, geografisk spridning av kulturverksamhet och 

jämställd kultur (360online.com) 

  

Kollektivtrafik 

Omvärlden är trist och så också minoritetsstyre i de repressiva åtgärdernas paradigm! Så det finns 

också tråkiga nyheter: på fredag, 15 dec, kommer Västtrafiks styrelse att ha ett informationsärende 

om att Västtrafik som en del i ett större program för att säkra intäkterna för kollektivtrafiken, även 

ska testa civila biljettkontrollanter under en period våren 2024. Vänsterpartiets representanter i 

styrelsen kommer att lägga en tydlig protokollsanteckning för att markera vår ställning att vi är helt 

emot detta. Vänsterpartiet är i nuläget det enda partiet som tydligt markerat att vi inte vill införa 

civila biljettkontrollanter. Vår utgångspunkt är att kollektivtrafiken ska vara trygg, säker och 

välkomnande. Vi ser också att Västtrafiks plan i övrigt för intäktssäkring redan har många bra delar 

för att få fler att betala för sina resor, där en funktion som civila biljettkontrollanter enbart har 

misstänkliggörande och kontroll av våra resenärer som utgångspunkt. De allra flesta som reser 

betalar trots allt för sig, och vi i Vänsterpartiet tror inte att vinsterna är större än riskerna i det här 

fallet. Vi kommer självklart att följa upp detta och förhoppningsvis stoppa att det permanentas när 

det kommer upp till beslut senare under 2024.  

I övrigt flyter arbetet inom vårt rotelansvar på bättre, där Louise Jeppsson, ordförande i 

Infrastruktur- och kollektivtrafiken, ska åka med i det nya pilotprojektet Kollektivtrafik “Buss on 

demand” i början av januari.  Det är en mindre buss som körs med digital beställningsteknik och utan 

fasta hållplatser. I nuläget körs den i tätorten Ulricehamn och mellan de mindre orterna Skene- Örby- 

Kinna för att anknyta till linjenätet. Erfarenheterna så här långt verkar goda, vi har fått väldigt fin 

respons och flera som säger att det här är det bästa som nånsin hänt på deras ort, vilket vi såklart är 

glada för! Vänsterpartiet har länge drivit frågan om det här projektet och hoppas att det kan 

permanentas på sikt.  

Vi satsar också på att elektrifiera Västtrafiks färjetrafik. De 1-2 % av alla Västtrafiks resor som sker 

med färjor står för en väldigt stor del av koldioxidutsläppen, och det vill vi nu förändra. Därför 

avsätter nämnden ca 45 miljoner kronor till elektrifiering av Västtrafiks fartygstrafik. Det här är en 

satsning på kollektivtrafiken som samtidigt ska bidra till att sänka våra koldioxidutsläpp, och vi är 

glada att fortsätta gå mot ett fossilfritt samhälle.  

  

https://vastragotaland.vansterpartiet.se/wp/files/2023/12/Kartla%CC%88ggning-av-omotiverade-ko%CC%88nsskillnader-i-ha%CC%88lso-och-sjukva%CC%8Ard-ga%CC%88llande-fo%CC%88rskrivning-av-la%CC%88kemedel.pdf
https://vastragotaland.vansterpartiet.se/wp/files/2023/12/Kartla%CC%88ggning-av-omotiverade-ko%CC%88nsskillnader-i-ha%CC%88lso-och-sjukva%CC%8Ard-ga%CC%88llande-fo%CC%88rskrivning-av-la%CC%88kemedel.pdf
https://opengov.360online.com/Meetings/vgregion/File/Details/3554935.PDF?fileName=Bilaga_Rapport%20-%20Kulturvanor%2C%20geografisk%20spridning%20av%20kulturverksamhet%20och%20j%C3%A4mst%C3%A4lld%20kultur%20-%20f%C3%B6ruts%C3%A4ttningar%20f%C3%B6r%20ett%20vidgat%20deltagande%20i%20V%C3%A4stra%20G%C3%B6talands%20kulturliv&fileSize=2688371
https://opengov.360online.com/Meetings/vgregion/File/Details/3554935.PDF?fileName=Bilaga_Rapport%20-%20Kulturvanor%2C%20geografisk%20spridning%20av%20kulturverksamhet%20och%20j%C3%A4mst%C3%A4lld%20kultur%20-%20f%C3%B6ruts%C3%A4ttningar%20f%C3%B6r%20ett%20vidgat%20deltagande%20i%20V%C3%A4stra%20G%C3%B6talands%20kulturliv&fileSize=2688371


Hälso- och sjukvård 

Ärendet om att justera vissa patientavgifter, till exempel att ta en viss kostnad för digitala besök där 

Västra Götaland idag har avgiftsfria digitala besök som utnyttjas av riskkapitalistbolag, var uppe på 

senaste fullmäktige. Strategiska nämnden och Regionstyrelsen har inför fullmäktige beslutat om 

dem, men i fullmäktige vände nu M och Kd med hjälp av SD, och fick igenom en återremiss av 

ärendet. Därför kommer det beslutet att skjutas upp till nästa fullmäktigesammanträde. Vi har goda 

chanser att få igenom vårt förslag då. 

 

Trots det ekonomiskt tuffa läget i sjukvården fortsätter vi göra vänsterpolitiska prioriteringar. Vi har 

fått igenom flera tydliga vänstersatsningar för att stärka gruppers rätt till vård. Bland annat ett IOP 

(idéburet offentligt partnerskap) med Rosengrenska stiftelsen och Röda korset för vårdlotsar för 

papperslösa. Vi satsar ytterligare på BUP, prehospital vård i Skaraborg och mottagning för utsatta för 

sexuella övergrepp. Det ställdes också ökade krav på tillgängligheten gällande vårdcentralerna i de 

samverkansområden (Skaraborg och södra Sjuhärad) som idag har dispens från ordinarie öppettider 

under jour.  

Självklart är det akuta läget i Gaza/Palestina något som överskuggar allt vi gör, och vi har under 

hösten skrivit en gemensam debattartikel med alla regionråd från Vänsterpartiet i hela Sverige.  

Dessutom kommer vi att se till att vårdlotsarbetet för papperslösa och personer som behöver hjälp 

att guidas inom det svenska vårdsystemet ska komma på plats fort och fungera väl. Med det hoppas 

vi att Sveriges regering tar sitt förnuft till fånga och arbetar för ett stopp av det folkmord som nu 

pågår. Läs artikeln här: Palestinier har samma rätt till vård som israeler (expressen.se) 

 

Nu önskar vi alla fantastiska vänsterpartister en lugn och fin ledighet, och så återkommer vi med full 

kraft och fler vägar framåt för ännu starkare motstånd i januari mot de krafter som vill montera ner 

vår välfärd! 

 

Carina Örgård, Maria Adrell, Louise Jeppsson  

https://www.expressen.se/debatt/palestinier-har-samma-ratt-till-vard-som-israeler/

